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CANADA BASKETBALL FALL INTERNSHIP OPPORTUNITIES
Canada Basketball is the national sport governing body for amateur basketball in Canada.  Located in Toronto, Canada Basketball is a not-for-profit organization whose mandate is to “Lead in the Promotion and Development of Basketball in Canada through Programs and Services”.

Canada Basketball is now accepting applications for our fall internships. Five internships are available within our domestic development, high performance, communications, and business operations departments.  Please state in your cover letter which internship you are applying for.
Length and Term: The seven positions will run from September to December 2022 (4-month term).

Application Deadline:  June 15, 2022
These positions will earn a $2000 honorarium for the term. Students must be enrolled in a coop program using this term as credit towards their degree/diploma. 
Skills Required

· Close attention to detail and accuracy, with ability to follow through. 

· Sound judgment, problem-solving skills, and the ability to take initiative.

· Ability to deal with personal information in a confidential, ethical, and professional manner.

· Possess excellent organization and implementation skills, as well as creative thinking skills.

· Must be able to handle multiple tasks simultaneously and prioritize appropriately in a fast-paced environment.

· The ability to work independently, maintain tight schedules and work flexible hours.

· Present a professional and mature attitude in dealing with team members, sponsors, and the public.

· Willingness to assist in other programs of the organization, as required.

· Knowledge of the Canadian sport system and the provincial and national basketball environments is an asset.

· Bilingual French/English is an asset.
· As a condition of employment with CB, the Employee acknowledges and agrees that due to health and safety considerations, unless he/she cannot be vaccinated for reasons protected by the Ontario Human Rights Code (in which case CB will make reasonable accommodation efforts), he/she is required to be fully vaccinated for COVID-19 and to provide proof of vaccination prior to commencing employment.

We thank all applicants for their interest, however, only those being considered will be contacted.

______________________________________________________________________________________________________

YOUTH DEVELOPMENT INTERN (1 position available)

Interested candidates should send their resume to bli@basketball.ca   

The successful applicant will assist with the implementation and execution of the Jr NBA Youth Basketball (JNYB) program.  Responsibilities will include assisting in the effort to grow the program – through operations, program communications, planning, administration, marketing, and sales, as well as other tactical duties to achieve the short-term and long-term goals of the JNYB program.

Specific Skills Required and Responsibilities

· Background in Logistics/Operations, Business Management, Marketing/Communications, and/or Physical Education.

· Understanding of basic project management skills and experience, particularly adhering to timelines, planning, and documentation.

· Strong computer skills including Microsoft Office, internet research, and database management is required.

· Knowledgeable in NCCP certification.

· Promote and aid in the implementation of JNYB to community organizations, sport clubs, YMCAs, schools, and municipal parks & recreation.

· Contribute to development of updated program materials and content, including operations manual, coach manual, parent’s guide, video resources, etc.

· Provide top level customer service to all JNYB coordinators, coaches, and parents/participants. 

· Assist with the execution of new/returning JNYB program registration, on-boarding, background checks and start-up.

· Responsible for order fulfillment, distribution and tracking of all materials needed for JNYB, including order picking and packing, updating confirmation/tracking, shipping confirmation/tracking, and inventory tracking.

· Assist with lead generation and market data research to find new Host Organizations to join JNYB, and track and follow-up with prospective organizations through a CRM system, Salesforce.
· Assist with the implementation of the different functions of the communication plan such as news articles, newsletter releases and social media posts.

· Connect and coordinate with external suppliers, to assist with inventory purchases.

· Attend and assist with special events and functions to market the JNYB program.

· Experience with communication platforms that include WordPress, MailChimp, and SurveyMonkey an asset.

· Experience with Adobe software, specifically Adobe Photoshop, Acrobat and Illustrator is an asset.

· Comfortable with video editing software such as Final Cut Pro, Adobe Premier Pro, iMovie, or similar.  Access to/ownership of video editing software and a compatible laptop is an asset but not required.

· Responsible for additional administrative duties relating to JNYB including ongoing communications, inquiries, database management, and all other service functions as required.

COMMUNICATIONS INTERN (1 position available)
Interested candidates should send their resume to mwalker@basketball.ca  

Reporting to the Senior Manager, Marketing & Communications and/or Coordinator, Communications and Digital Content, the successful candidate’s primary mandate is to assist in the day-to-day operations of the Communications Department.  Some travel may be required.

Specific Skills Required and Responsibilities

· Strong writing, editing and research skills (background in media writing – press releases, biographies, media kits, etc.).

· Experience managing social media channels, blogs and website content.

· Experience working with Adobe Photoshop and Adobe Illustrator an asset.

· Create and maintain website news content – daily stories (research and writing) and photo gallery (includes player biographies, rosters, competition schedules, etc.).

· Assist in creation of content for Canada Basketball’s social media channels.

· Assist with media relations at National Team competitions and Canada Basketball events.

· Archiving of National Team international competition content (stats, photos, stories).

· Maintain media contact database.

· Track media coverage with monthly reports.

· Manage digital analytics and provide monthly reports on web and social media metrics measuring against objectives including insights, commentary, and recommendations for ongoing strategy.
· Manage translation of communications materials.
· Bilingualism in French is considered a strong asset.
· Understanding of basketball is required, while a strong knowledge of domestic and international leagues is considered a strong asset.
BUSINESS OPERATIONS INTERN (1 position available)
Interested candidates should send their resume to jgarcia@basketball.ca 
The successful candidate’s primary mandate is to work with the Canada Basketball Business Operations Department to assist, coordinate, implement, and execute programming and logistical details within Canada Basketball’s business.

Responsibilities & skills required, but aren’t limited to: 

· Providing retail support by working with Canada Basketball’s webstore provider and activating various on-site & on-line merchandise opportunities.

· Managing retail inventory, provide perspective & insight into development of new Canada Basketball retail merchandise lines.

· Support with Canada Basketball’s retail inventory to enhance the retail strategy and merchandising opportunities.

· Assist with event planning for various Canada Basketball activities.

· As required, provide support to the CB Foundation team & associated events.

· Via market research, identify new sponsorship targets with the goal towards developing purpose driven partnerships that will deliver against key social responsibility pillars.  

· Identifying opportunities for sponsor up-sells, bonuses & make-goods.

· Assisting in ideating & delivering creative athlete & brand content programs to support marketing, retail & sponsorship initiatives.

· Supporting the development of Canada Basketball’s new National Media Partnership, including strategizing key tentpole events. 

· Assisting with content management on Canada Basketball’s website and social media channels as required.

· Produce social and digital analytics reports for Canada Basketballs social and digital platforms (basketball.ca and web store).

· Supporting the implementation of Canada Basketball’s Unified 2024 mission into our day-to-day culture. 

· Manage Canada Basketball gift-in-kind donation program.

· Knowledge of Adobe Photoshop and Adobe Illustrator an asset. 
DOMESTIC DEVELOPMENT INTERN – SPORT DEVELOPMENT (1 position available)
Interested candidates should send their resume to demmons@basketball.ca 

The intern will assist with the building of online/website resources and video support to enhance the Canada Basketball’s coach & officials education and NCCP/NOCP curriculums. In addition they will also support special projects within the department as they relate to domestic development of the game. 
Specific Skills Required and Responsibilities

· Detail oriented with strong computer skills in Word, Excel, Outlook, PowerPoint, iMovie, Drop Box, Google docs, Final Cut Pro X, internet research, and ability to learn new programs and video editing software.  Knowledge of a Mac and bi-lingual is an asset. 

· Willingness to work extra hours as required to complete tasks and available to work week nights, weekends and holidays as required. 

· Knowledge of the Canadian basketball sport system, and the provincial and national basketball environments. 

· Understanding of basic project management skills and experience, particularly adhering to timelines, planning and documentation. 

· Ability to work in a fast-paced, tight deadline environment.

· Organize and update NCCP program materials and content, including the coaches’ workbook, facilitator’s guide, etc.

· Train on “The Locker” NCCP system and support the management of its data base.

· Aid in building applications for funding grants and filing NCCP expense reports.

· Responsible in part for the procurement and distribution of materials needed for NCCP/NOCP learning facilitators and PTSOs.  

· Responsible for administrative duties relating to Canada Basketball and coaching/officials development, inquiries, database management, and all other service functions as required.  

· Communicate with external partners and basketball stakeholders as it relates to event logistics and management.

MEN’S HIGH-PERFORMANCE INTERN (1 position available)
Interested candidates should send their resume to sarnold@basketball.ca
The High-Performance Interns will report directly to the Coordinator – Basketball Operations, assisting in the day-to-day operations of the department.  This includes planning and organizing of Men’s National Team programming including tryouts, training and competitions, and other various ongoing programs and tasks.  

Specific Skills Required and Responsibilities

· Possess a valid driver’s license.

· An understanding of the sport of basketball and the Canadian sport environment. 

· Assist in the daily operation of the Canada Basketball office.

· Assist in the management, coordination and execution of the Men’s High-Performance program.  

· Assist with control and inventory of all necessary equipment used in the program. 

· Assist with communications to athletes, coaches, team managers and others within Canada Basketball.

· Act as a resource to the basketball and sport community for information on the details of the national team activities and national team programs in general.

· Assist with national team tryouts, training programs and various other special events.  
· Assist and provide support to other members of the Canada Basketball staff as requested.
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OPPORTUNITÉS DE STAGES D’ÉTÉ À CANADA BASKETBALL 
Canada Basketball est l’organisme national du basketball au Canada. Basée à Toronto, Canada Basketball est une organisation à but non lucratif dont la mission est « de mener la promotion et le développement du basketball au Canada grâce à nos programmes et à nos services. » 

Canada Basketball accepte maintenant les candidatures pour nos stages d’été. Cinq stages sont disponibles au sein des départements de développement national, de haute performance, de communication et des finances.  Veuillez bien vouloir indiquer dans votre lettre de motivation le stage auquel vous candidatez.

Durée et terme : Les cinq postes sont à pourvoir pour la période allant de septembre à décembre 2022 (contrat de 4 mois).

Date limite de candidature : le 15 juin 2022

Ce sont des postes rémunérés 2 000 $ pour la durée du contrat. Les étudiants doivent faire partie d’un programme coop et le stage doit leur aider à gagner de créditer en vue d’obtenir leur diplôme. 

Compétences requises

· Attention aux détails et précision, en allant au bout des choses. 

· Bon jugement, capacité à résoudre des problèmes et capacité à prendre des initiatives.

· Habileté à gérer les informations personnelles d’une manière confidentielle, éthique et professionnelle.

· Posséder d’excellentes habiletés d’organisation ainsi qu’une façon de penser créative.

· Doit être capable de gérer plusieurs tâches en même temps et de les prioriser de manière appropriée dans un environnement dynamique.

· Capacité à travailler de façon indépendante, à respecter des délais très serrés et à travailler en ayant des heures flexibles.

· Doit avoir une attitude professionnelle et mature avec les membres de l’équipe, les partenaires et le public.

· Volonté d’aider d’autres programmes de l’organisation, tel que requis.

· Connaître le système du sport canadien et les environnements de basketball aux niveaux national et provincial est un atout.

· Bilingue français/anglais est un atout.

· Comme condition d’emploi avec CB, l’Employé reconnaît et est d’accord sur le fait que, dû aux considérations de santé et de sécurité, à moins qu’il/elle ne puisse pas être vacciné(e) pour des raisons protégées par le code des Droits de la personne de l’Ontario (dans ce cas, CB fera des efforts raisonnables d’accommodement), il/elle doit être complètement vacciné contre le COVID-19 et devra fournir une preuve de vaccination avant le début de la prise de poste.

Nous remercions tous les candidats pour leur intérêt. Cependant, seuls les candidats considérés seront contactés.

______________________________________________________________________________________________________

 STAGIAIRE DÉVELOPPEMENT DES JEUNES (1 poste à pourvoir)

Les candidats intéressés doivent envoyer leur CV à bli@basketball.ca   

Le candidat choisi aidera à mettre en place et à exécuter le programme de basketball pour les jeunes Jr NBA (BJJN). Les responsabilités vont inclure, le soutien aux opérations, à la communication du programme, à la planification, à l’administration, au marketing et à la vente, ainsi que d’autres tâches tactiques, pour atteindre les buts à court terme et à long terme du programme BJJN.

Compétences spécifiques requises et responsabilités

· Études en Logistiques/Opérations, Gestion des affaires, Marketing/Communication, et/ou Éducation Physique.

· Compréhension des compétences basiques de gestion de projet et expérience, en particulier adhérer aux échéances, planifier et documenter.

· Très bonnes compétences informatiques, y compris Microsoft Office, la recherche sur internet et la gestion de base de données.

· Connaître la certification PNCE.

· Faire la promotion et aider à la mise en place du programme BJJN dans les organisations communautaires, les clubs sportifs, les YMCAs, les écoles, les parcs municipaux et les espaces de loisir.

· Contribuer au développement de contenu mis à jour pour le programme, y compris le manuel des opérations, le manuel de l’entraîneur, le guide du parent, les ressources vidéo, etc.

· Offrir un service client de haut niveau à tous les coordinateurs BJJN, aux entraîneurs et aux parents/participants. 

· Aider à l’exécution des nouvelles inscriptions ou des renouvellements d’inscription du programme BJJN, de l’accueil, des vérifications d’antécédents et de la mise en route du programme.

· Être responsable de l’exécution des commandes, de la distribution et du recensement de tout le matériel nécessaire pour le programme BJJN, y compris la préparation des commandes, la mise à jour des confirmations, l’envoi de confirmation et le recensement de l’inventaire.

· Aider à la création de leads et à la recherche de données de marché pour trouver de nouvelles organisations hôtes pour BJJN, suivre et relancer les organisations potentielles grâce à un système de CRM, Salesforce.

· Aider à la mise en place de fonctions différentes du plan de communication tels que des articles de nouvelles, des infolettres, des communiqués et des publications sur les réseaux sociaux.

· Être en lien avec les fournisseurs extérieurs pour l’achat d’inventaire.

· Participer et aider les événements spéciaux pour promouvoir le programme BJJN.

· Expérience avec les plateformes de communication, y compris WordPress, MailChimp, et SurveyMonkey est un atout.

· Expérience avec le logiciel Adobe, en particulier Adobe Photoshop, Acrobat et Illustrator est un atout.

· À l’aise avec les logiciels de montage vidéo tels que Final Cut Pro, Adobe Premier Pro, iMovie, ou autre. L’accès ou l’obtention de ces logiciels de montage vidéo et d’un ordinateur portable compatible est un atout mais n’est pas obligatoire.

· Être responsable des tâches administratives supplémentaires concernant le programme BJJN, y compris les communications, les requêtes, la gestion de la base de données et toutes les autres fonctions de service, tel que requis.

STAGIAIRE EN COMMUNICATION (1 poste à pourvoir)
Les candidats intéressés doivent envoyer leur CV à mwalker@basketball.ca  

Sous la responsabilité du gestionnaire principal, Marketing & Communications et/ou de la Coordonnatrice, Communication et Contenu Numérique, la mission principale du candidat sélectionné sera d’aider aux opérations quotidiennes du département communication. Des déplacements peuvent être demandés.

Compétences spécifiques requises et responsabilités

· Compétences solides en rédaction, édition et recherche (études en journalisme – communiqués de presse, biographies, trousses médias, etc.).

· Expérience dans la gestion des réseaux sociaux, des blogues et du contenu du site internet.

· Expérience avec Adobe Photoshop et Adobe Illustrator est un atout.

· Créer et gérer le contenu des nouvelles du site internet – histoires quotidiennes (recherche et écriture) et galerie photo (inclut la biographie des joueurs, les compositions d’équipe, le programme de compétitions, etc.).

· Aider à la création du contenu pour les comptes de Canada Basketball sur les réseaux sociaux.

· Aider à gérer la relation avec les médias lors des compétitions de l’équipe nationale et des événements de Canada Basketball.

· Archiver le contenu des compétitions internationales de l’équipe nationale (statistiques, photos, histoires).

· Maintien de la base de données des contacts dans les médias.

· Mesurer la couverture médiatique dans des rapports mensuels.

· Gérer les analyses numériques et donner des rapports mensuels sur la performance sur la toile et sur les réseaux sociaux par rapport aux objectifs. Ceux-ci incluront des insights, commentaires et recommandations pour la stratégie à mener.
· Gestion des traductions des matériaux de communication.

· Bilinguisme en français est considéré comme un atout.
· Compréhension du basketball exigée, et une connaissance solide des ligues nationales et internationales est considérée comme un atout.

STAGIAIRE EN OPÉRATION D’AFFAIRES (1 poste à pourvoir)

Les candidats intéressés doivent envoyer leur CV à jgarcia@basketball.ca
Le mandat principal du candidat sélectionné sera de travailler avec le département des opérations d’affaires de Canada Basketball afin d’assister, de coordonner, de mettre en place et d’exécuter les détails logistiques et de programme au sein des affaires de Canada Basketball. Cela inclut des tâches liées aux opérations des événements majeurs de Canada Basketball, des campagnes de collecte de fonds ainsi que d’autres programmes et initiatives marketing telles que demandées.

Compétences spécifiques requises et responsabilités

· Soutenir la vente de marchandise en travaillant avec le gérant du magasin en ligne de Canada Basketball et en activant diverses opportunités de marchandise en ligne et sur site.

· Gérer l’inventaire, apporter sa perspective et donner des conseils dans le développement des nouvelles mises en vente de marchandises de Canada Basketball.

· Soutenir l’inventaire de Canada Basketball en améliorant la stratégie de vente au détail et les opportunités de marchandise.

· Aider dans la planification d’activités de Canada Basketball.

· Tel que requis, soutenir l’Équipe Fondation CB et ses événements associés.

· Grâce à une étude de marché, identifier de nouvelles cibles de commandite avec le but de développer des partenariats avec des buts bien définis qui vont soutenir les piliers de responsabilité sociale.  

· Identifier des opportunités de bonus, de montée en gamme et de make-goods.

· Aider dans à l’idéation & à la mise en place de programmes de contenu de marque & d’athlète créatif pour soutenir les initiatives de marketing, de commandite et de vente.

· Soutenir le développement du nouveau partenariat national média de Canada Basketball, avec notamment la mise en place d’une stratégie d’événements clé. 

· Aider dans la gestion du contenu du site internet de Canada Basketball et des comptes sur les réseaux sociaux tel que demandé.

· Produire des rapports d’analyse numérique et sociale pour les plateformes numériques et sociales de Canada Basketball (basketball.ca et le magasin en ligne).

· Soutenir la mise en place de la mission « Unified » 2024 de Canada Basketball dans notre culture quotidienne. 

· Gérer le programme de dons en nature de Canada Basketball.

· La connaissance d’Adobe Photoshop et d’Adobe Illustrator est un atout.

STAGIAIRE DÉVELOPPEMENT NATIONAL – DÉVELOPPEMENT DU SPORT (1 poste à pourvoir)
Les candidats intéressés doivent envoyer leur CV à demmons@basketball.ca 

Le stagiaire aidera à créer des ressources en ligne/sur le site internet et des vidéos pour améliorer les cours pour les entraîneurs et les officiels de Canada Basketball ainsi que les curriculums PNCE/PNCO. De plus, il soutiendra aussi des projets spéciaux au sein du département qui concernent le développement national du basketball. 

Compétences spécifiques requises et responsabilités 

· Grande attention aux détails et savoir utiliser Word, Excel, Outlook, PowerPoint, iMovie, Drop Box, Google docs, Final Cut Pro X, les outils de recherche sur internet et capacité à apprendre de nouveaux programmes et de nouveaux logiciels de montage vidéo. Savoir utiliser un Mac ou être bilingue est considéré comme un atout. 

· Volonté de faire des heures supplémentaires tel que requis pour compléter les tâches et être disponible pour travailler les soirs en semaine, en fin de semaine et pendant les vacances tel que requis.  

· Connaissances du système sportif du basketball canadien, ainsi que des environnements nationaux et provinciaux de basketball 

· Compréhension des compétences basiques de gestion de projet et expérience, en particulier adhérer aux échéances, planifier et documenter. 

· Capacité à travailler dans un environnement dynamique avec des délais serrés.

· Organiser et mettre à jour le contenu et les matériaux du programme PNCE, y compris le manuel de l’entraîneur, le guide du facilitateur, etc.

· Formation sur le système PNCE « Le vestiaire » et soutenir la gestion de sa base de données.

· Aider à créer des candidatures pour des subventions et compléter les rapports de dépenses liées au programme PNCE.

· En partie responsable de l’approvisionnement et de la distribution du matériel dont les facilitateurs d’apprentissage PNCE/PNCO et les OSPT ont besoin.  

· Responsable des tâches administratives concernant Canada Basketball et le développement et les demandes liées aux entraîneurs/officiels, la gestion de la base de données et toutes les autres fonctions de service, tel que requis.  

· Communiquer avec les partenaires externes et les parties prenantes du basketball concernant la logistique et la gestion des événements.

STAGIAIRE HAUTE PERFORMANCE MASCULINE (1 poste à pourvoir)
Les candidats intéressés doivent envoyer leur CV à sarnold@basketball.ca
Le stagiaire du département haute performance sera sous la responsabilité du Coordinateur des Opérations de Basketball, et soutiendra les opérations quotidiennes du département. Cela inclut la planification et l’organisation du programme de l’équipe nationale masculine, y compris les essais, les entraînements et les compétitions, ainsi que d’autres programmes et tâches variés.  

Compétences spécifiques requises et responsabilités

· Avoir un permis de conduire valide.

· Avoir une bonne compréhension du basketball et de l’environnement sportif canadien. 

· Soutenir les opérations quotidiennes de Canada Basketball.

· Aider à la gestion, à la coordination et à l’exécution du programme de Haute Performance Masculine.  

· Aider au contrôle et à l’inventaire de tous les équipements nécessaires utilisés dans le programme. 

· Aider à la communication avec les athlètes, les entraîneurs, les gérants d’équipe et d’autres personnes au sein de Canada Basketball.

· Agir comme ressource pour la communauté sportive et la communauté basket pour toute demande d’informations sur les détails des activités de l’équipe nationale et des programmes de l’équipe nationale de manière générale.

· Aider à la mise en place des essais, des programmes d’entraînement et d’autres événements spéciaux. 

· Aider et appuyer les autres membres du personnel de Canada Basketball tel que demandé.



